
Referat, BYMIDTEGRUPPEMØDE I SKÆLSKØR 
Hotel Postgaarden, Skælskør 

Onsdag den 31. august 2022 klokken 8:00 - 10:00 
 

 
Deltagere: 
 

• Skælskør Erhvervsforening: Pia Kimer Jakobsen  
• Skælskør Lokalråd: Ole Larsen 
• Skælskær Bevaringsforening: Jesper Handberg 
• Kunstnerlavet KIT: Bettina Højer 
• Skælskør Kunstforening: Pernille Kirkeskov Hansen 
• Bykontoret: Anne Gudiksen (afbud) 
• Det Røde Pakhus: Henning Jensen 
• Handicaprådet: Ole Andersen (afbud) 
• Ældrerådet: Abdel Sabri 

 
• Anne Bjergvang (A) (ordstyrer) 
• Anders Koefoed (V) (formand) 

 
• Natur, Vej og Trafik: Bo Gabe 
• Entreprenørservice: Peter Johansen (afbud) 
• Plan: Kristine Grue Understrup (referent) 
• Plan: Else-Marie Hedegaard Jensen 

 
 
Husk at indmelde evt. suppleanter.  
 
 
 
Revideret dagsorden: 
 

1. Velkomst ved formanden 
2. Godkendelse af referat 
3. Godkendelse af dagsorden 
4. Bede på Nytorv 
5. Bevarende lokalplan for Skælskør Bymidte 
6. Udpegning af medlem til trafiksikkerhedsforum 
7. Budget 2023 
8. Afspærring af Algade 
9. Nyt fra Slagelse Kommune 
10. Nyt fra udvalg/byråd 
11. Nyt fra foreninger og råd 
12. Presse 
13. Andet og eventuelt 
14. Mødeplan 

 
 
Bilag:  
 

• Oplæg til renovering af bede på Nytorv i Skælskør 
• Skitse over ny busstation 

 
 
 
 
 
1. Velkomst ved formanden 
 
 
 

Anders bød velkommen 
 
 
 

2. Godkendelse af referat 
Pga. sommerferie godkendes referatet 
fra 22. juni først efter dette møde. 
 
Der er lavet ændringer i referatets pkt. 
7 under Skælskør Bevaringsforening og 
Bykontoret. 
 
 

Kristine Grue Understrup og Bettina Højer orienterede om, 
at der er lavet mindre rettelser til referatets pkt. 7 under 
Kunstnerlavet KIT. 
 
Referatet blev godkendt. 
 
 



 
3. Godkendelse af dagsorden 
 
 
 

Jesper Handberg, Pernille Kirkeskov Hansen og Bettina Højer 
gav udtryk for, at de blev nødt til at forlade mødet tidligere. 
Derfor rykkes pkt. 9, Nyt fra Slagelse Kommune og pkt. 10, 
Nyt fra udvalg/byråd op før pkt. 8, Nyt fra foreninger og råd. 
 
Kristine Grue Understrup har kort inden mødet modtaget nyt 
materiale ang. renovering af bedene på Nytorv. Det blev be-
sluttet, at dette skulle behandles efter pkt. 3. 
 
 
 

4. Bede på Nytorv Kristine Grue Understrup orienterede om landskabsarkitek-
tens forslag til renovation af bede på Nytorv. 
 
Jesper Handberg og Pernille Kirkeskov Hansen har besigtiget 
bedene på Nytorv. De advokerede for en løsning, hvor sta-
kittet fjernes og bedene bygges op af chaussésten. De 
mente desuden, at det er vigtigt med en løsning, hvor man 
kan sidde på kanten. 
 
Det blev besluttet, at Jesper Handberg, Pernille Kirkeskov 
Hansen og Henning Jensen får mandat til, på vegne af by-
midtegruppen, at gå i dialog med landskabsarkitekten om en 
endelig løsning.  
 
 
 

5. Bevarende lokalplan for Skælskør 
bymidte 
v. Else-Marie Hedegaard Jensen 
 
Forslag til Lokalplan 1245, Bevarende 
Lokalplan for Skælskør bymidte har væ-
ret udsendt i 8 ugers offentlig høring. 
Else-Marie vil orientere om status på lo-
kalplanen, indkomne høringssvar og det 
videre forløb. 
 
 
 
 

Slagelse Kommune har modtaget 19 høringssvar til lokalpla-
nen. Der er desuden efterfølgende kommet mindre henven-
delser fra ejendomsejere. Else-Marie Hedegaard Jensen be-
handler i øjeblikket de indkomne høringssvar og tager stil-
ling til hvilke justeringer af planen, der skal foretages. 
 
Den tilknyttede arbejdsgruppe mødes fredag den 2. septem-
ber for at drøfte en tilretning af planen. Arbejdsgruppen be-
står af repræsentanter fra erhvervsforeningen, bevaringsfor-
eningen, lokalrådet m.fl. 
 
Der har været mindre fejl i lokalplanen, som vil blive rettet. 
 
Strandgade og Stationsvej vil evt. få deres egne selvstæn-
dige delområder i planen. 
 
Der er forskellige holdninger til bæredygtighedstiltag som 
f.eks. solceller, varmepumper og el-ladestandere. Lokalpla-
nen skal ikke forhindre borgerne i Skælskør by i at lave di-
verse bæredygtighedstiltag, men det skal sikres, at de ikke 
bliver skæmmende. Varmepumper bidrager desuden med 
støj, som kan være til gene for naboer. 
 
Med lokalplanen planlægges de to lokalplaner på grusplad-
sen ved siden af Hotel Postgaarden ikke aflyst. Lokalpla-
nerne giver en vis byggeret og sikrer samtidig, at der etab-
leres en sti fra Strandgade til p-pladsen ved Jernbanevej. 
 
Når gruspladsen bebygges, vil der samtidig forsvinde cen-
trale p-pladser i Skælskør, og hotellet vil ikke længere have 
nogle tilknyttede p-pladser. Tilstrækkelige parkeringsmulig-
heder er et OBS-punkt i bymidtegruppen. 
 
Lokalplanen forventes politisk behandlet i indeværende år. 
 
Bymidtegruppen gav udtryk for, at det har været en rigtig 
god proces med udarbejdelsen af lokalplanen. 
 
 
 
 
 
 



6. Udpegning af medlem til trafik-
sikkerhedsforum 
Slagelse Kommune er ved at samle et 
nyt trafiksikkerhedsforum og efterspør-
ger en repræsentant fra Skælskør By-
midtegruppe. Trafiksikkerhedsforummet 
mødes 2-4 gange årligt. Se invitation 
og kommissorium som er vedlagt som 
bilag. 
 
 
 

Der blev ikke valgt en repræsentant på mødet. Punktet gen-
optages på næste møde. 
 
Mulighed for at repræsentant ikke sidder i bymidtegruppe. 
Måske repræsentant fra lokalrådet. 
 
Pernille Kirkeskov Hansen tilføjede, at det er vigtigt, at 
æstetiske betragtninger indgår i trafiksikkerhedsprojekterne. 
 
 

7. Budget 2023 
Anders Kofoed og Anne Bjergvang ori-
enterer om budgetprocessen. 
 
 
 

Budgetprocessen er i fuld gang. Der mangler mange penge, 
så det er en stor udfordring. Besparelserne kommer til at 
kunne mærkes - også i Skælskør. Der vil være tale om re-
elle besparelser og ikke en effektivisering, hvilket vil med-
føre en ringere service i kommunen. 
 
Der er byrådsmøde i aften den 31. august som fortsætter 
fredag og lørdag.  
 
Alt er i spil til besparelser. Der skal spares 25-30 % på of-
fentlig transport. Hvis Solskinsbussen eksempelvis nedlæg-
ges, kan der spares 1,5 mio. kr. Intet er dog besluttet 
endnu. Trafikbestilling til Movia skal afgives senest 31. okto-
ber. 
 
Hvis der vedtages et budgetforlig, kommer det i 7-8 dages 
høring fra den 5. eller 6. september. Hvis ikke der vedtages 
et budgetforlig, bliver det lavet administrativt, hvilket bety-
der at høringsperioden bliver kortere. Alle har mulighed for 
at sende et høringssvar og mange har allerede sendt. 
 
Slagelse Kommune har ansøgt Indenrigs- og Boligministeriet 
om lån. Ministeriet har dog vurderet, at kommunen ikke er 
særligt vanskeligt stillet. Kommunen har fået mulighed for 
at låne 11 mio. kr. og ikke som ansøgt 25 mio. kr. Der er 
uenighed i byrådet omkring kommunens økonomiske situa-
tion. 
 
 
 

8. Afspærring af Algade 
Viderebehandling af punkt fra seneste 
møde. Bymidtegruppen besluttede den 
22. juni at arbejde videre med mobil af-
spærring af Algade f.eks. flytbare pul-
lerter lig dem, der står langs Algade i 
forvejen og evt. med kæde imellem.  
 
Det blev foreslået, at der samtidig tæn-
kes i løsninger for Svanetorvet.  
 
 

Bymidtegruppen mener ikke, at ambassadepullerten er vel-
lykket.  
 
Anne Bjergvang foreslog, at ambassadepullerten afprøves 
ved at arrangement, inden der tages endelig stilling. 
 
Det skal godkendes politisk, hvis ambassadepullerten skal 
fjernes igen. Det blev aftalt at Jesper Handberg sender et 
forslag med billeder på en alternativ løsning med flytbare 
pullerter og en kæde. Kæder kan godt være rød- og hvidfar-
vede. Hvilke skilte der skal op, skal også med i overvejel-
serne. 
 
Det er dyrere at fjerne ambassadepullert end bare at lade 
den ligge i jorden. Dette kan være en mulig løsning. 
 
Der blev spurgt ind til, om ambassadepullerten var tænkt 
som terrorsikring, men det blev afkræftet. 
 
Det blev besluttet, at bymidtegruppen indstiller, at ambas-
sadepullerten fjernes, og at der i stedet etableres en alter-
nativ løsning.  
 
 
 
 
 
 



9. Nyt fra Slagelse Kommune 
15 minutter. 
 

Orientering fra administrationen, herunder opfølgning på 
emner fra tidligere møder og bilag 

 
• Natur, Vej og Trafik v. Bo Gabe 

Busstationen ved den gamle stationsbygning flyttes fra årets 
udgang. Der bliver lavet forskellige holdepladser langs Stati-

onsvej, hvor busserne kan holde. Der skal ikke laves de 
store ændringer i vejtracéet, og der bliver ikke bygget no-
get. Busstationen flyttes fra privat ejendom til kommunalt 
areal, da det koster penge at benytte det private areal. Flyt-
ningen medfører at nogle af parkeringspladserne ud for 
posthuset fjernes.  
 

Skitse over den nye busstation udsendes med referatet. 
 
Der vil snarligt blive afholdt et borgermøde ang. højvands-
sikring i Skælskør. Bymidtegruppen orienteres om seneste 
nyt via mail. 
 

• Entreprenørservice v. Peter Johansen Kristine 
Grue Understrup 

Kobæk Strand er blevet udsmykket med havdyr, for at 
skabe sammenhæng mellem parkering, legeplads og strand 
samt give området identitet. Også Stillinge Strand og Næsby 
Strand er blevet udsmykket.  
 

Der blev udtrykt undren over kommunens prioritering af 
midler på udsmykning af Kobæk Strand. Nogle gav udtryk 
for, at de ikke fandt udsmykningen æstetisk. Bymidtegrup-
pen forslog, at udsmykningen tages ned og lægges på lager. 
 
Handicaplift er i drift. Der har været nogle udfordringer hen 
over sommeren, som er blevet løst løbende. 

 
Der blev givet udtryk for, at det er en udfordring, at folk 
cykler på broen, da trælamellerne knækker. 
 
Henning Jensen gav udtryk for, at bådelauget evt. kan bi-

drage på frivillig basis. 

 
Slagelse Kommune har et ønske om at etablere en bynær 
legeplads i Skælskør, men der er pt. ikke midler til hverken 
anlæg eller drift heraf. Kristine Grue Understrup vil under-
søge, om der er nogle planer for, hvor en evt. legeplads 
skulle placeres. Det blev nævnt, at der kan søges fonde til 
etablering af legeplads. 

 
• Plan v. Kristine Understrup 

Ingen bemærkninger. 
 
 
 

10. Nyt fra udvalg/byråd 
v. Anders Kofoed og Anne Bjergvang 
15 minutter. 
 
Orientering fra udvalg/byråd. 
 

Der skal kigges på, hvad der kan spares. Der kan ikke spa-
res så meget i Skælskør. Der vil blive kigget på trafiksikker-
hed på Sorøvej igen. 
 

Pyloner er meget dyrere i drift end forventet pga. strømpri-
ser. Måske kan de tændes senere og slukkes tidligere. 

 
Der blev udtrykt ønske om støjdæmpende asfalt på Norve-
jen. Den er netop renoveret, men ikke med støjdæmpende 
asfalt. 
 
Det er pt. ulovligt at fiske i inderhavnen, der er dog et ønske 
herom. Bymidtegruppen havde ingen indvendinger imod at 

det lovliggøres, dog kun i vinterhalvåret, når der ikke er 
lystbåde. 
 



Julebelysning ønskes bevaret, da den betyder meget for 
byen. Perioden kan dog godt kortes ned så julebelysningen 
kun er tændt i perioden fra juletræstændingen og indtil jul. 
Julebelysningen kan desuden evt. slukkes om natten. 

 
 

 
11. Nyt fra foreninger og råd 
Medlemmerne opfordres til evt. at 
fremsende kommentarer og bilag inden 
mødet. 
25 minutter. 
 

Orientering fra de deltagende foreninger og råd, herunder 
opfølgning på emner fra tidligere møder.  
 

• Skælskør Erhvervsforening v. Pia Kimer Jakobsen 
Pia Kimer Jakobsen spurgte til status på parkeringspladser 
på Nytorv. Kristine Grue Understrup har sendt forslaget vi-

dere til vejafdelingen men ikke fået svar. Kristine følger op. 
 
Pia Kimer Jakobsen spurgte til, hvor langt kommunen er 
med el-ladestandere i Skælskør og i kommunen generelt. 
Anne Bjergvang bad om at få emnet sat på Klima- og Miljø-
udvalgets dagsorden. 

 
Ved græskarfestivalen og andre store arrangementer er der 

ønske om opsætning af midlertidige vejbump. Entreprenør-
service er i besiddelse af nogle. Erhvervsforeningen kan 
sende en mail til Bo Gabe for mere information. 
 
Erhvervsforeningen ønsker wirer sat på tværs af Algade til 

ophængning af udsmykning, f.eks. sejl, vimpler mm., lige-
som det ses i mange andre byer. Erhvervsforeningen kan 
sende en mail til Bo Gabe. Det er spørgsmålet, om den be-
varende lokalplan hindrer muligheden for opsætning af wi-
rers. Ole Larsen tager spørgsmålet med til følgegruppemø-
det for lokalplanen. 
 

Erhvervsforeningen har i den senere tid gået i tættere dialog 
med udlejere af tomme butikslokaler, og det går rigtig godt. 
 
Pia Kimer Jakobsen spurgte til regler ang. ukrudt ved private 
erhvervsejendomme. Kommunen tager ud på baggrund af 

henvendelser, hvis det drejer sig om kommunalt vejareal. 

Brug ”Giv et praj”. Erhvervsforeningen opfordrer til, at for-
tove bliver holdt, da det giver et pænt ansigt udadtil. 
 

• Skælskør Lokalråd v. Ole Larsen 
Lokalrådet har den seneste tid holdt møder uden beslutnin-
ger. 
 

Lokalrådet ønsker at arbejde med H.C. Andersen. Der kan 
laves en H.C. Andersenrute fra Slagelse Museum. De har 
nogle flotte kulisser fra film om H.C. Andersen. Der skal fin-
des samarbejdspartnere. Skælskør kan markedsføres som 
eventyrby, f.eks. på torve og Børnenes Dag. 
 
Lokalrådet overvejer mulige tiltag på Kobæk Strand. F.eks. 

muligheden for en udspringsponton. 
 
Mange borgere giver udtryk for frustration over, at der ikke 

er nogen fisk i vandet. Folk undrer sig over, hvad der sker 
på Stigsnæs. Lokalrådet ser gerne, at der bliver afholdt et 
offentligt møde, hvor de forskellige parter kan fortælle om, 

hvad der foregår.  
 

• Skælskør Bevaringsforening v. Jesper Handberg 
Ingen bemærkninger. 
 

• Kunstnerlavet KIT v. Bettina Højer 
KIT har holdt keramikfestival. Det gik forrygende! De har 

fået så meget ros. Keramikferstivallen er nok nede på 50-
60.000 kr. i underskud. 



 
Ærgerligt at asfalt skulle klares samme dag som keramikfe-
stival. 
 

Samarbejdsaftale er på budgettet i år. 
 

Kommunegave til dronningen var fra KIT-kunstnere. Der 
blev givet en raku-gine lavet efter en af dronningens egne 
skitser, der forestillede en hyrdinde. 
 

• Skælskør Kunstforening v. Pernille Kirkeskov 
Hansen 

Ingen bemærkninger. 

 
• Bykontoret v. Anne Gudiksen (afbud) 

 
• Det Røde Pakhus v. Henning Jensen 

Det kører rigtig godt. Masser af arrangementer. Bookinger 
næsten hver weekend.  

 
• Handicaprådet v. Ole Andersen (afbud) 

 
• Ældrerådet v. Abdel Sabri 

Flextrafik og Movia. Ældrerådet har regnet ud, at pensioni-

ster skal af med 36 kr. når de kører med flextrafik for at 

køre til læge. Det er en stigning på 50%. 

 

Ældrerådet undrer sig over, at der kun spares 1 % på klima 

men alt for meget på de varme hænder.  

 

 

 

12. Presse 
 
 
 

Ingen bemærkninger. 
 
 

13. Andet og eventuelt Ingen bemærkninger. 

 
Vi går efter alfabetet i forhold til mødeleder. Anne Gudiksen 
er mødeleder ved næste møde. 

 
 
 

14. Mødeplan 
Mødedatoer i bymidtegruppen i 2022:  

• 9. november 
 
Møderne afholdes om onsdagen fra kl. 
8-10 på Hotel Post-gården. 

Ingen bemærkninger.  

 


